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BIJLAGE - Vragen Kadernota 2022  

 

1. Het College wil de identiteit van de kernen behouden en versterken. Wat is de 

werkelijke bedoeling van het College op dit punt?  

2. Het College gaat uit van sluitende jaarbegroting 2022. Gesteld wordt dat er 

een aantal onzekerheden in zitten.  

a. Welke onzekerheden zitten er in de begroting? 

b. Welke financiële onzekerheid (bedrag) er per genoemd risico? 

3. Meerjarig is Twenterand niet in staat de nota (begroting) sluitend te krijgen. 

Mag verwacht worden dat het toezichtorgaan van de provincie hieraan haar 

goedkeuring zal geven? 

4. Het College ondersteund de roep om meer geld uit Den Haag. Waar hebben 

we het dan concreet over.  

a. Waarvoor vraagt u extra financiële middelen? 

b. Hoeveel geld heeft u op onderdelen nodig?  

5. Twenterand heeft het afgelopen jaar ombuigingen/taakstellingen verwerkt in 

haar begroting. Worden de te verwachten effecten van deze 

ombuigingen/taakstellingen vanuit de begroting gerealiseerd of is extra budget 

nodig? 

6. De toezichthouder geeft aan dat beheerplannen deels niet op orde zijn. 

Actuele beheerplannen zijn nodig om de realiteit van de ramingen, zoals die 

zijn opgenomen in de begroting te kunnen beoordelen. 

a. Welke beheerplannen zijn er? 

b. Welke beheerplannen zouden volgens de provincie deels niet voldoen? 

7. Ambtelijke werkgroep ingesteld en organisatie. 

a. Betekent dit dat Twenterand de huidige financiële situatie onvoldoende 

in beeld heeft?  

b. Zijn er de afgelopen tijd vanuit de ambtelijke organisatie wezenlijke 

voorstellen tot verbetering gedaan? Zo ja, welke? 

c. Uit welke leden bestaat deze werkgroep? 

d. Wordt de werkgroep ook begeleid of geleid door een extern 

deskundige? (Bedrijfsblindheid) 

e. Zijn er taboes in de overwegingen? Zo ja, welke? 

f. Wat is de gewenste situatie, welke kaders stelt u om het doel te 

bereiken? 

g. Worden majeure investeringen ook nader overwogen? (bijv. zwembad, 

gemeentehuis etc.)  

8. Corona 

a. Hoeveel financiële middelen heeft Twenterand mogen ontvangen in het 

jaar 2020 en 2021? 

b. Hoeveel geld is dit gespecificeerd naar regeling c.q. doel(bestemming)  
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c. Hoe is, wordt het effect (financieel) van de Covid-19 meegenomen in de 

kadernota/begroting van 2022? 

9. Individuele studietoeslag (€ 300,-/mnd ; 6 personen) 

a. Is dit een wettelijk verplichte regeling? 

b. Het betreft een open einde regeling. Wordt er dan genoeg budget 

vrijgemaakt voor deze doelgroep? (want 6 personen kost jaarlijks € 

21.600,-) 

10. Inzet schuldhulppreventie- en verlening, incidenteel € 52.500,- t.l.v. reserve 

sociaal domein 

a. Het gaat om een wettelijke taak die nu uitgevoerd wordt middels een 

armoederegisseur, moet deze niet structureel gedekt worden?  

b. Zo nee, waarom moet deze dan niet structureel gedekt worden? 

11. Algemene voorziening was- en strijkservice. 

a. Hoeveel kosten zijn er nu mee gemoeid in Twenterand m.b.t. het 

wassen en strijken? 

b. Welke berekening (onderbouwing baten-lasten) ligt er onder dit 

voorstel? 

c. Er wordt gesproken over goede ervaringen in andere gemeenten. Wat 

zijn dan de goede ervaringen? (gericht op serviceverlener, de 

gemeente of ook de inwoner, de gebruiker) 

d. Wordt er ook een eigen bijdrage gevraagd van de gebruikers? Waarom 

niet of wel en hoeveel dan?  

12. VTT, krijgt extra geld vanuit het Rijk dat via centrumgemeente Enschede 

ingevuld wordt. Is dit een structurele (jaarlijkse) bijdrage voor Enschede of 

eenmalig extra geld voor Enschede t.b.v. VTT? 

13. Gezinswerker 

a. De businesscase laat zien dat de investering terug wordt verdiend én 

duurdere zorg voorkomen wordt. Laat a.d.h.v. de praktijk de financiële 

business case zien. 

14. Declaraties van zorgverleners in het sociaal domein. 

a. Zijn deze declaraties nu onder controle? 

b. Heeft Twenterand de afgelopen 3 jaren te maken gehad met malafide 

zorgverleners? Zo ja, welke extra kosten waren er mee gemoeid? 

15. Herijking algemene uitkering. (begroot positief effect) terugdraaien per 2023. 

a. Hoe hard (reëel) is deze aanname? 

b. Waar zijn de bedragen (2023, 2024 en 2025) die waren opgenomen op 

gebaseerd?  

c. Waarom wordt het voorzichtig budgetteren losgelaten? (je niet rijk 

rekenen) 

d. Wanneer verwacht het College duidelijkheid over de herijking van de 

algemene uitkering? 
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e. Hoe betrouwbaar is dit begrotingstechnisch voordeel? 

16. Terugdraaien begroot effect herijking. 

a. Wat is het verschil van het effect tussen vraag 11 en 12 niet in cijfers, 

maar de omschreven zaken die aan die effecten ten grondslag liggen? 

b. Waarom in 2022 een nadeel van € 502.500,-. Wat is de verklaring 

hiervan? 

c. Wat is de verklaring van het negatieve effect in 2024 en 2025 voor 

beide jaren van € 1.507.500,-?  

17. Woonplaatsbeginsel. 

a. Wat is de oorzaak van deze begrotingsfout van € 1.000.000,- per jaar? 

b. Heeft de Rijksoverheid onjuiste informatie gegeven die tot deze fout 

leidde? 

18. De provincie geeft aan dat de gemeente in de begroting 2023 en 2024 gebruik 

maakt  van de stelpost ‘uitkomst onderzoek jeugdzorg’. Deze stelpost is 

opgenomen in het structurele beeld van de gemeente. Dit is een risico, omdat 

de middelen niet structureel zijn opgenomen in het gemeentefonds.  

a. Over welke bedragen hebben we het? 

b. Hoe groot is dat risico? 

19. Het Rijk komt het komende jaar met extra geld  (ca 1.6 miljard) om de tekorten 

te bestrijden in de jeugdzorg. Welke effecten zijn of kunnen worden 

meegenomen in de kadernota/begroting? 

20. Kosten Jeugdzorg. Rapport gezamenlijke rekenkamers negen Twentse 

gemeenten.  

a. Is het geschetste beeld in het rapport ook voor Twenterand van 

toepassing? 

b. Het aantal gezinshuizen en zorgboerderijen heeft invloed op de 

uitgaven. Hoeveel gezinshuis, zorgboerderijen zijn er in Twenterand in 

de jaren 2018, 2019, 2020, 2021? 

c. Welke mogelijkheden heeft de gemeente om te sturen op het aantal 

gezinshuizen, zorgboerderijen in haar gemeente?  

21. Vrijval voorziening riolering. (€ 200.000,-) 

a. Moet het voordeel niet worden teruggegeven aan de inwoners via de 

tarieven?  

b. De lagere rentelasten worden als reden genoemd dat er middelen vrij 

vallen in 2022 en 2023. Wij ontvangen graag de rekensom. 

c. Hoe verhouden deze vrij te vallen bedragen in 2022 en 2023 zich tot de 

totale rentelasten van de gemeente? 

d. Zijn en worden alle werkzaamheden genoemd in het GRP 2019-2023 

uitgevoerd?  
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e. Welke investeringen en werkzaamheden staan er nog op de planning, 

welke bedragen zijn hiermee gemoeid en met welke risico’s op 

budgetoverschrijding wordt rekening gehouden? 

f. Zijn de gelden van, deelvraag e, beschikbaar?  

22. Aanpak klimaatadaptatie. In 2022 verder gewerkt aan het tegengaan van 

wateroverlast, droogte en hittestress. 

a. Welke investeringen zijn hiervoor benodigd? 

b. Welke bedragen horen in hoofdlijnen bij deze investeringen? 

23. Leader wordt bekostigd uit andere budgetten dan het kernbudget of 

werkbudget economie. Waar werd Leader voorheen dan uit bekostigd? 

24. Hoe gaan de investeringen m.b.t. infrastructurele knelpunten? 

a. Wat is de stand van zaken m.b.t. geprioriteerde maatregelenlijst die in 

2018 door de Raad is aanvaard? 

b. Worden alle geprioriteerde maatregelen gerealiseerd? Zo nee, welke 

niet, of reden van vertraging? 

c. Welk budget stelt u komende jaar beschikbaar?  

25. Uitstellen ophoging opleidingsbudget 

a. In de programmabegroting zijn beloftes gedaan. Wat zijn de effecten 

van uitstel van de ophoging van het opleidingsbudget? 

b. Welk effect heeft dit op de medewerkers? 

c. Welke opleidingen etc. waren dan gewenst, waarvoor dit budget voor 

ingezet zou worden? 

26. Opgave personeel € 490.000,- 

a. Welke functies worden er gevraagd en bekostigd vanuit deze 

middelen? We ontvangen graag een overzicht hiervan. 

b. Worden er medewerkerstevredenheidsonderzoeken gehouden binnen 

de ambtelijke organisatie?  

c. Wanneer is de meest recente uitgevoerd? 

d. Graag ontvangen wij de hoofdlijnen (samenvatting) van de rapportage 

van deze tevredenheidsonderzoeken.   

e. Wat is het verloop van het personeel geweest respectievelijk in de 

afgelopen jaren tot 1 juni 2021? 

27. Temporiseren datagestuurd werken € 75.000,- (opnieuw uitgesteld). Welke 

uitgaven zouden er gedaan, wat nu niet geëffectueerd kan worden? 

28. Besparing dienstauto’s € 7000,- (structureel)  

a. Hoe realistisch is deze besparing? 

b. Wordt er een lease contract opgezegd? 

29. Besparing abonnementen met 26.000,- naar 30.000,-  

a. Hoe reëel is bijna de halvering van het hele budget? 

b. Welke abonnementen worden geschrapt? Wij ontvangen graag een 

overzicht hiervan. 
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c. Wat kunnen de gevolgen zijn van deze bezuiniging? 

30. Beschikbaar houden van programmatuur. Er is een forse overschrijding van 

de begroting, omdat vervanging en uitbreiding niet meegenomen. € 250.000,-. 

Wat is de reden hiervan?  

31. Twenterand Digitaal. Vrijval van kapitaallasten in vier jaar a € 38.500,-. 

Investeringsbudget was 150.000,-/jaar. 

a. Wat wordt verstaan onder Twenterand Digitaal? 

b. Welke activiteiten of zaken worden hiervan bekostigd? 

c. Wat is de kosten-baten analyse van afschaffen software ten opzichte 

van huur van de software, ‘werken in de cloud’?  

32. Hoe is rekening gehouden met de investeringen die reeds dit jaar 

goedgekeurd door de gemeenteraad in de kadernota? 

a. Bijvoorbeeld de opgave personeel (€ 490.000,-) wordt genoemd, terwijl 

de investering van de herinrichting en verduurzamingsplannen niet 

benoemd worden in de kadernota.  

b. Graag ontvangen wij de geactualiseerde investeringslijst met een 

overzicht wat de financiële wijzigingen t.o.v. de wijziging van het 2020. 

33. Thuiswerken. 

a. Zijn de effecten van thuiswerken voldoende uitgekristalliseerd? 

b. Voldoet Twenterand aan de BIO? (Baseline Informatiebeveiliging 

Overheid) 

34. Wat neemt u mee aan risico (extra kosten) voor NUO, nu Twenterand niet in 

Stichting gaat deelnemen samen met Almelo. 

35. Hoe is gegarandeerd dat de ambitie bij te dragen aan de regionale 

woningbehoefte niet ten koste gaat van eigen inwoners? 

36. Kanaal Almelo de Haandrik. De gemeente loopt hierin ook risico. 

a. Welke risico’s loopt Twenterand? 

b. Welke financiële impact hebben deze risico’s en hoe is dat 

meegenomen in de kadernota/begroting? 

37. Welk perspectief wordt de inwoners geboden in gebieden waar al veel overlast 

wordt geleden door maatregelen vanuit mede overheden? Denk hierbij aan 

het gebied rondom de Engbertsdijksvenen. Welke risico’s en kosten brengt dit 

mee voor de betrokkenen in dit gebied en voor de gemeente? 

38. Graag ontvangen wij de jaarrekening van het Zonnepark de Oosterweilanden. 

39. Het activiteitencentrum Het Punt. 

a. Welke middelen krijgt Het Punt in 2021? 

b. Idem, 2022? 

c. De accountant geeft aan dat de gemeente een risico loopt van de 

lening van ca. € 4,3 mln. Hiervoor zou een voorziening getroffen 

moeten worden volgens de accountant. Bent u van plan dit te doen? Zo 

nee, graag onderbouwing waarom dit risico niet gedekt hoeft te worden.   
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40. Gemeenten krijgen extra middelen vanuit het Nationaal Plan Onderwijs, resp. 

voor de jaren 2021, 2022 en 2023, € 80 miljoen, € 182 miljoen en € 84 

miljoen.  

a. Hoeveel geld krijgt Twenterand via dit plan toebedeeld? 

b. Waar is rekening mee gehouden? 

c. Hoe en waaraan worden de middelen besteed? 

41. Er zijn gemeenten die te kort schieten op juridisch gebied. 

a. Hoeveel juridische procedures heeft de gemeente gevoerde in resp. de 

jaren 2018, 2019, 2020 tot 1 juni 2021? 

b. We ontvangen graag een onderverdeling/specificatie naar de aard van 

de procedures (Ruimtelijke Ordening, Arbeid, Handhaving/toezicht etc.) 

c. Welke kosten zijn gemoeid met juridische procedures in resp. de jaren 

2018, 2019, 2020 tot 1 juni 2021? 

42. Waarom ligt er nog geen investeringsplan voor de centrumontwikkeling van 

Vriezenveen?  

 

 

 

 


